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Kommunledningsutskottet 2020-12-08   
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid Tingssalen  och digitalt via Teams, tisdagen den 8 december 2020   
 kl 08.30-14.35 
 
Beslutande Stihna Johansson Evertsson (C), ordförande 
 Jonas Erlandsson (S)  
 Anders Svensson (M) 
  
 
 
 
 
Övriga deltagande  Anders Johansson, kommunchef  
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 William Vitikainen, chef för kommunledningskontoret 
 Anneli Nielsen, miljöchef, § 157, Emil Stille, stadsarkitekt, § 157 
 Jens Karlsson, projektchef ÖSK, § 157, Ola Söderdahl, Sveaskog, § 157 
 Simon Råsbacken, projektledare ÖSK, § 158 
 Peter Adolfsson, kultur- och fritidschef, §§ 158-160 
 Tony Bohlin, förbundschef ÖSK, § 175 
 Jan Robertsson, skogsförvaltare ÖSK, § 176 
  
 
 
 
 
Utses att justera Jonas Erlandsson (S)    
 
Tid och plats för justering      

  
 
Underskrifter Sekreterare  ................................................................................. Paragrafer  156 - 176     
  Agneta Rodriguez 

 
  
 Ordförande  ................................................................................. 
  Stihna Johansson Evertsson 
 
  
 Justerande    ..................................................................................................................................................... 
  Jonas Erlandsson 

_____________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunledningsutskottet 
 

Sammanträdesdatum    2020-12-08  
 
 
Datum för anslags uppsättande  2020-12-17 Datum för anslags nedtagande 2021-01-08 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 

Underskrift   ............................................................ 
    Agneta Rodriguez
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KU § 156     DNR:  KU.2020.2  
 
 
 
Godkännande av dagordning  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Dagordningen godkänns. 
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KU § 157     DNR:  KU.2020.22  
 
 
 
Planmöte  
Planmötet inleds med en redovisning av Sveaskog om ekopark 
Hornsö/Allgunnen, därefter diskuteras bland annat: 
 
Triangelspår i Berga, 
Investeringsplanerna för Stångådalsbanan. Kommunen bör vara proaktiv 
och söka medel för att se och hantera denna påverkan på stationssamhället 
Berga i ett tidigt skede. På sikt bör målet vara att ta fram en fördjupad 
översiktsplan för samhället, men ett lämpligt första steg är att göra en 
ortsanalys med brett deltagande av medborgare och företags- och 
föreningsliv. Det bör finnas stora möjligheter att få externa bidrag för ett 
sådant arbete när det regionala intresset är så stort.Ett triangelspår gör också 
frågan om en utbyggd lokalpendeltrafik på Stångådalsbanan mer brännande, 
detta för att kunna behålla tågtrafikering till Berga. Kommunen bör fortsatt 
verka för ett regionalt planeringsarbete i den riktningen. Projektchef ÖSK 
representerar kommunen vid möten med Trafikverket. 

 
Åtgärdsvalsstudie Riksväg mellan Glahytt och Bockara  
Under hösten 2020 har en regional arbetsgrupp arbetat med en studie över 
hur riksvägens framkomlighet ska kunna förbättras. En längre sträcka öster 
om Bockara hanteras i en separat åtgärdsvalsstudie, medan Bockarapartiet 
bedöms mer komplicerat och därför utgör en egen åtgärdsvalsstudie. Flera 
alternativ har studerats och jämförts: 

- Förbifart norr om samhället 
- Förbifart söder om samhället 
- Förbättrad genomfart i samhället 
 

Jämförelsen omfattar framkomlighet, tillgänglighet, säkerhet och ekonomi. 
Projektet berör Högsby kommun direkt i fysisk påverkan i olika grad 
beroende på valt alternativ, men den övergripande ambitionen om förbättrad 
riksväg är av stort intresse för kommunen. Troligen kommer delsträckan 
genom Glahytt komma senare i tiden än övriga sträckan av riksvägen. 

 
Fritidsområde vid Odensvi 
En detaljplan som möjliggör en utbyggnad av fritidsområdet vid Odensvi 
håller på att tas fram, samråd genomfördes under hösten. Brukshundklubben 
kommer mista sin nuvarande lokal utanför Berga under våren 2021 och är i 
stark tidsnöd för att göra en flytt av en träbarack till Odensvi, denna ska 
fungera som klubblokal. Flytten är inte möjlig utan att detaljplanen blir 
färdig. 
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KU § 157     DNR:  KU.2020.22  
 
 
Detaljplanen har små konsekvenser för det allmänna utöver en utökning av 
fritidsområdet på en äng som har varit utarrenderad, samt en ny gång- och 
cykelväg som redan är beslutad av kommunen. En möjlighet för kommunen 
att snabba upp planprocessen för sådana här detaljplaner där påverkan på 
allmänna intressen eller den kommunala förvaltningen är liten, är att 
delegera antagandet till Myndighetsnämnden. Det kan snabba på processen 
till en laga kraft vunnen plan med en månad eller mer. Detta kräver i så fall 
ett beslut antingen om delegation för denna enskilda detaljplan eller ett 
principiellt beslut om delegation  för antagande av detaljplaner av mindre 
samhällsintresse. 
 
Samråd om vattenförvaltning 
Jonas Erlandsson (S) lyfter samråd om vattenförvaltning som skickats ut av 
Vattenmyndigheten. Miljöchefen meddelar att hon ska upprätta ett svar för 
Mönsterås kommun. Miljöchefen och projektchefen för ÖSK ser över svar 
på samrådet även för Högsby kommuns del. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Stadsarkitekten får i uppdrag att även fortsättningsvis vara kontaktperson 
gentemot Sveaskog samt Nybro och Mönsterås kommuner angående 
ekopark Hornsö. 
 
Stadsarkitekten får i uppdrag att bevaka vilka utvecklingsmöjligheter som 
kan vidtas för Berga samhälle. 
 
Kommunstyrelsens ordförande får i delegation att anta detaljplan avseende 
Odensvi. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse för planuppdrag 
Protokoll 2020-05-12 - KU § 58  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Stadsarkitekten 
ÖSK 
Miljöchefen
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KU § 158     DNR:  KU.2020.264  
 
 
 
Uppföljning konstgräsplan   
En projektgrupp bestående av projektägare kultur- och fritid, Högsby IK 
samt ekonomiavdelning och Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK) har under året tillsammans med stöd av extern konsult, jobbat med 
kravställande och underlag till upphandling av ny konstgräsplan. 
 
Upphandling är nu genomförd och flera anbud har inkommit. Innan 
tilldelning sker önskar projektgruppen ett formellt tilldelningsbeslut och 
finansieringslösning. Annars måste upphandlingen avbrytas på grund av 
otillräcklig budget. 
 
Kommunledningsutskottet och tjänstemän på ÖSK samt kultur- och 
fritidschefen diskuterar ärendet och kommer fram till att bästa lösningen är 
att avbryta upphandlingen och att en förnyad upphandling sker. 
Kommunledningsutskottet vill att entreprenören ska kunna utföra arbetet 
under perioden 15 maj - 31 augusti 2021. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-11-04, § 132 att avbryta 
upphandlingen av ny konstgräsplan och att ge Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund i uppdrag att gå ut med en förnyad upphandling. 
 
Vidare beslutades att ärendet ska tas upp på kommunledningsutskottet den 
8 december 2020 för avstämning. 
 
Vid dagens sammanträde redovisar projektledaren, ÖSK, att beslut tagits att 
satsa på belysningen i ett första skede och att inköp sker via ramavtal.  
 
Kultur- och fritidschefen meddelar att förslag till nyttjanderättsavtal är 
upprättat och kommer till kommunledningsutskottet för beslut den 2 
februari 2021. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet tackar för informationen. 
 
Kommunledningsutskottet godkänner att belysning sker via ramavtal. 
 
Nyttjanderättsavtalet avseende konstgräsplanen beslutas om på 
kommunledningsutskottets sammanträde den 2 februari 2021. 
 
Rapport i ärendet ska ske vid varje kommunledningsutskottssammanträde 
tills projektet är färdigställt. 
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KU § 158     DNR:  KU.2020.264  
 
 

 
 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-11-04 - KU § 132  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Kultur- och fritidschefen 
KLU 
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KU § 159     DNR:  KU.2020.288  
 
 
 
Skötsel- och nyttjanderättsavtal med Hanåsa Aktivitetsförening 
avseende del av fastigheten Hanåsa 15:1  
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-11-05, § 135 att bevilja Hanåsa 
Aktivitetsförening ett bidrag på 100 000 kronor för byggnation av en 
padelbana på Hanåsa aktivitetsförenings anläggning under förutsättning att 
ett nytt skötsel- och nyttjanderättsavtal skrivs mellan Högsby kommun och 
Hanåsa Aktivitetsförening. Så snart ett skötsel- och nyttjanderättsavtal är 
upprättat ska det innan påskrift godkännas av kommunledningsutskottet. 
  
Kultur- och fritidschefen har upprättat förslag till skötsel- och 
nyttjanderättsavtal. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Upprättat skötsel- och nyttjanderättsavtal mellan Högsby kommun och 
Hanåsa Aktivitetsförening avseende del av fastigheten Hanåsa 15:1 
godkänns. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
KU § 135, 2020-11-05.docx 
Information KF-chefen.pdf 
Nytt nyttjanderätts- och skötselavtal Hanåsa 15.1.docx 
Hanåsa Bilaga till §5.pdf  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Hanåsa Aktivitetsförening 
Kultur- och fritidschefen 
Ekonomi 
Miljö- och bygg 
Skolchef 
Rektor 
Frididsledare
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KU § 160     DNR:  KU.2020.260  
 
 
 
 Policy och riktlinjer för offentlig konst - en del av gestaltad livsmiljö i 
Kalmar län  
Region Kalmar Län har tagit fram ny policy och riktlinjer för offentlig konst 
i Kalmar Län som ett underlag för kommunerna att använda som sin egen 
policy och riktlinjer eller för att utforma egna kommunala regler. 
 
Högsby kommun har tidigare haft Policy och riktlinjer för hanteringen av 
den kommunala konsten i Högsby kommun gällande 2015 – 2020. Den har 
avsett hanteringen av inköp, registrering, underhåll, gåvor med mera. 
För att Högsby kommun skall skriva en egen policy och med riktlinjer för 
såväl sitt innehav av konst som för offentlig konst behövs en inventering 
och registrering av nuvarande kommunalt innehav och ägande av all konst. 
Denna inventering och registrering som bör dokumenteras kan med fördel 
läggas som bilaga till Region Kalmar läns policy och riktlinjer för offentlig 
konst och antas av kommunstyrelsen i Högsby kommun. 
 
Kultur- och fritidschefen föreslår att Högsby kommun antar Region Kalmar 
läns policy och riktlinjer för offentlig konst som sin egen. Att man genom 
en registrering och inventering av all konst i kommunen under 2021-2022,  
bilägger det till den antagna policyn och riktlinjer för konst. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunstyrelsen beslutar att anta Region Kalmar Läns – Policy och 
riktlinjer för offentlig konst. Detta gäller som ett underlag och riktlinjer för 
Högsby kommun vid kommande beslut om offentlig konst. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Huvudmail policy och riktlinjer för offentlig konst.pdf 
Beslut RF 2020-09-23Policy och riktlinjer för offentlig konst  en del av gestaltad 
livsmiljö i Kalmar län.docx 
Följebrev - Policy och riktlinjer för offentlig konst.docx 
Policy och riktlinjer för offentlig konst  en del av gestaltad livsmiljö i Kalmar län - 
revidering.pdf 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
Beslutsmottagare 
Kultur- och fritidschefen
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KU § 161     DNR:  MARK.2020.293  
 
 
 
Nyttjanderättsavtal avseende Skurebo 2:24, Allgunnens 
fiskevårdsområde  
Nytt nyttjanderättsavtal mellan Högsby kommun och Allgunnens 
fiskevårdsområde är upprättat. 
 
Kommunen upplåter kostnadsfritt mark från kommunens fastighet Skurebo 
2:24. Avtalet löper under en tid av 20 år med start från 2021-01-01. 
Uppsägning skall ske skriftligen 2 månader före arrendetidens utgång den 
2041-01-01. 
 
Sedan första avtalet skrevs har följande gjorts på området: 

 På den upplåtna marken har befintlig lastkaj rustats upp i 
originalskick 

 Grillplats under tak och toaletter för allmänheten finns 
 Sjöbotten närmast stranden vid flytbryggorna har rensats 
 Flytbryggor med y-bommar har placerats ut och ett 30-tal båtplatser 

har skapats.  
 Fiskeplatserna är idag tillgängliga för personer med 

funktionsnedsättning 
 Ca 10 ställplatser ska tillskapas 

 
Förslag under kommunledningsutskottets möte 
Anders Svensson (M) yrkar att avtalet ska löpa i fem år istället för 20 och 
vill att tiden i avtalet ändras. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Nyttjanderättsavtal avseende Skurebo 2:24, Allgunnens fiskevårdsområde, 
godkänns, men med Anders Svenssons (M) yrkande att avtalet skrivs på 
fem år istället för 20 år. 
 
 
Beslutsunderlag 
Nyttjanderättsavtal Skurebo 2:24.pdf  
 
 
Beslutsmottagare 
GIS-samordnare 
Allgunnens fiskevårdsområde 
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KU § 162     DNR:  KU.2020.274  
 
 
 
Remissvar gällande Uppdaterad regional digital agenda för Kalmar 
län 2021-2022  
Högsby kommun har av Region Kalmar län erbjudits möjlighet att lämna 
synpunkter på en uppdaterad version av den regionala digitala agendan som 
Kalmar län antog första versionen av i december 2014. Den digitala 
agendan är en långtidsstrategi för hur vi i Kalmar län ska kunna ta tillvara 
på digitaliseringens möjligheter på bästa sätt. Agendan har tidigare 
uppdaterats en gång för perioden 2019-2020 och den uppdaterade 
remissversionen omfattar nu perioden 2021-2022.  
 
Remissvar ska vara inlämnat till Region Kalmar senast 2021-01-18. 

 
Ett förslag till yttrande på remissen har tagits fram och är med som underlag 
till ledamöterna i kommunledningsutskottet. 

 
Förslag under kommunledningsutskottets möte 
Kommunledningsutskottets ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) 
föreslår att kommunledningsutskottets ledamöter får i uppdrag att upprätta 
ett förslag till remissvar. 

 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottets ledamöter ges i uppdrag att skriva ett remissvar 
som skickas in till Region Kalmar senast den 18 januari 2021. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
 Huvudmail Region Kalmar ang remiss Digital agenda för Kalmar län 
Följebrev remiss Digital agenda Kalmar län 2021-2022.pdf 
Digital agenda Kalmar län 2021-2022 Remissversion.pdf 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ledamöterna i KLU 
IT-stategen 
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KU § 163     DNR:  KU.2019.163  
 
 
 
Medborgarförslag om blommor  
Inger Ljungberg, Högsby, inkom 2019-05-08 med ett medborgarförslag om 
sommarblommor. Förslagsställaren vill inte att blommor tas bort från 
dikesrenarna och promenadstråken i Högsby med omnejd. En 
förhandsbedömning är framtagen.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-08-22, § 142, att överlämna 
medborgarförslaget till Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
för beredning.  
 
Beredning av medborgarförslaget 
Att bevara sommarblommor till efter blomning i lågintensiva 
skötselområden är en trend som är på uppgång gällande park- och 
grönyteförvaltning. Det finns många fördelar som till exempel lägre 
kostnad för skötsel vid färre klippningar, ökad biologisk mångfald av 
blomster och insekter. 
 
ÖSK gata/park tillsammans med projektavdelningen jobbar med att öka 
denna typ av skötselytor i båda kommunerna både vid nya 
projekt/exploateringar men även på befintliga skötselområden. 
 
Man ska dock beakta att det av andra skäl inte alltid är lämpligt att spara 
växtligheten över blomsterperioden beroende på var dessa ytor återfinns. 
Bland annat kan det vara nödvändigt att genomföra slåtter tidigare med 
hänvisning till trafiksäkerhet i korsningar och andra ytor där det påverkar 
trafiken negativt. Det är heller inte alltid lämpligt att på grund av trygghet 
lämna växtligheten för fri tillväxt beroende på omgivning. 
 
ÖSK anser dock att det är en aktuell fråga och kommer fortsatt jobba med 
att låta blomning ske innan slåtter genomförs där så är möjligt av 
ekonomiska skäl men även för att öka den biologiska mångfalden. 
 
Förbundsdirektionen för ÖSK beslutade 2020-11-09, § 53 att föreslå 
kommunledningsutskottet att med hänvisning till ovanstående beredning 
anse medborgarförslaget vara besvarat  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Med hänvisning till ovanstående beredning anses medborgarförslaget vara 
besvarat. 
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KU § 163     DNR:  KU.2019.163  
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om blommor 
Protokoll 2019-08-22 - KU § 142 
Beslut FD 2020-11-09Medborgarförslag blommor i Högsby.docx 
Tjänsteskrivelse medborgarförslag blommor i Högsby.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom 
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KU § 164     DNR:  KU.2019.292  
 
 
 
Medborgarförslag om juldekorationer i Högsby  
Ola Strömbom, Högsby, inkom 2019-12-13 med åsikten att säkerheten på 
Storgatan äventyras med de svagt lysande juldekorationer som sätts upp i 
jultid. Förslagsställaren anser att juldekorationerna kan avstås om det inte 
går att få till en lösning som belyser vägbanan bättre. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-03-10, § 25 att överlämna 
medborgarförslaget till Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
för beredning. 
 
Beredning av medborgarförslaget 
Både gatubelysning och juldekorationer längs med Storgatan i Högsby är 
gamla och det finns behov av underhåll och/eller förnyelse. 
 
ÖSK har därför i budgetarbetet för 2021-2023 äskat investeringsmedel för 
gatubelysning och juldekorationer. Kommunfullmäktige har antagit dessa 
äskanden. Bland annat återfinns 150 tkr år 2022 och 250 tkr år 2023 för nya 
juldekorationer. Dessa investeringsmedel ska även användas till nya 
parkbänkar och blomurnor. Därutöver återfinns 1 000 tkr 2022 och 2023 
för belysningsåtgärder generellt. Både belysning och julbelysning kommer 
således ses över under kommande år. 
 
Förbundsdirektionen beslutar att föreslå kommunledningsutskottet att anse 
att medborgarförslaget är besvarat med hänvisning till redovisad beredning.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Med hänvisning till redovisad beredning ovan anses medborgarförslaget 
besvarat. 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om Juldekorationer Högsby  
Protokoll 2020-03-10 - KU § 25 
Beslut FD 2020-11-09Medborgarförslag juldekorationer i Högsby.docx 
Tjänsteskrivelse medborgarförslag juldekoration Högsby.pdf  
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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KU § 165     DNR:  KU.2019.221  
 
 
 
Motion angående upprustning av terminalområdet i Högsby  
Socialdemokraterna inkom 2019-09-02 med en motion om asfaltering av 
terminalområdet i Högsby och att ge grönområdet kring spåret en högre 
prioritering gällande gräsklippning. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2019-10-08, § 172, att ge Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) i uppdrag att bereda motionen. 
 
Beredning av motionen 
Aktuell fastighet ägs av kommunen. Akuta beläggningsåtgärder har 
genomförts våren 2020. 
 
Området är generellt i behov av underhåll och uppfräschning. Det är dock 
många olika aktörer som nyttjar området och har olika mandat inom 
området. Där är också oklart vilka mandat och avtal som gäller inom 
området. 
 
ÖSK föreslår därför följande fortsatta utredningsprocess: 

1. Utreda befintliga avtal, vägrätter och begränsningar på grund av 
riksvägen och Stångådalsbanan.  
Berörda: miljö- och bygg (plan), KLT/Region Kalmar, 
Trafikverket, HBAB och ÖSK 
 

2. Ta fram gemensam och prioriterad behovslista över området.  
Berörda: miljö- och bygg (plan), KLT/Region Kalmar, 
Trafikverket, HBAB och ÖSK 
 

3. Återrapportera till kommunledningsutskottet för vidare prioritering. 
Berörda: ÖSK och HBAB 
 

4. Kalkylera åtgärder grovt och ta fram förslag till uppdaterade avtal 
för området där eventuell extern finansiering redovisas.  
Berörda: ÖSK och HBAB 
 

5. Ny politisk behandling innan eventuella budgetbeslut. 
 

Behoven på området överstiger förmodligen de ekonomiska möjligheterna. 
Därför är det viktigt att alla aktörer på området tar sitt ansvar vid eventuell 
utveckling av området, vilket är både praktiskt och ekonomiskt. Det är 
också viktigt att eventuella åtgärder som genomförs minskar 
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KU § 165     DNR:  KU.2019.221  
 
 
 
skötselintensiteten med hänsyn till de neddragningar som verkställts inom 
gata/park. 
 
Förbundsdirektionen för ÖSK beslutade 2020-11-09, § 51, att föreslå 
kommunledningsutskottet att motionen ska anses besvarad under 
förutsättning att kommunledningsutskottet uppdrar berörda förvaltningar i 
enlighet med föreslagen utredningsprocess. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Föreslagen utredningsprocess ovan godkänns. 
 
ÖSK och Högsby Bostads AB (HBAB) får i uppdrag att tillsammans med 
miljö- och bygg, KLT/Region Kalmar och Trafikverket agera utifrån punkt 
1-4 enligt förslagen i beredningen av motionen. 
 
Motionen överlämnas till budgetberedning för kommande års budgetarbete. 
 
Motionen anses därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S terminalområdet 
Protokoll 2019-10-08 - KU § 172 
Beslut FD 2020-11-09Motion angående upprustning av terminalområdet i 
Högsby.docx 
Tjänsteskrivelse upprustning terminalområdet Högsby.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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KU § 166     DNR:  KU.2020.81  
 
 
 
Motion om trafiksituationen vid resecentrum Högsby  
Kristdemokraterna inkom 2020-02-25 med en motion om trafiksituationen 
vid resecentrum i Högsby. Motionären yrkar att åtgärder vidtas för att säkra 
trafikmiljön för trafikanter som uppehåller sig på området. Räcke sätts upp 
för att förhindra privata bilar att parkera på trottoaren. Hela resecentrum 
stängs för privat biltrafik.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-05-12, § 70, att uppdra åt Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) att bereda motionen. 
 
Beredning av motionen 
Motionen har en tydlig koppling till Socialdemokraternas tidigare 
behandlade motion angående upprustning av terminalområdet 
(resecentrum). Därför föreslås att samma utredningsprocess genomförs 
även för denna motion och att samma berörda parter deltar i processen. 
 

6. Utreda befintliga avtal, vägrätter och begränsningar på grund av 
riksvägen och Stångådalsbanan.  
Berörda: miljö- och bygg (plan), KLT/Region Kalmar, 
Trafikverket, HBAB och ÖSK 

7. Ta fram gemensam och prioriterad behovslista över området.  
Berörda: miljö- och bygg (plan), KLT/Region Kalmar, 
Trafikverket, HBAB och ÖSK 

8. Återrapportera till kommunledningsutskottet för vidare prioritering. 
Berörda: ÖSK och HBAB 

9. Kalkylera åtgärder grovt och ta fram förslag till uppdaterade avtal 
för området där eventuell extern finansiering redovisas.  
Berörda: ÖSK och HBAB 
 

Även de behov som lyfts i denna motion för området överstiger 
förmodligen de ekonomiska möjligheterna. Därför är det viktigt att alla 
aktörer på området tar sitt ansvar vid eventuell utveckling av området, 
vilket är både praktiskt och ekonomiskt. Det är också viktigt att eventuella 
åtgärder som genomförs minskar skötselintensiteten med hänsyn till de 
neddragningar som verkställts inom gata/park. 
 
Förbundsdirektionen för ÖSK beslutade 2020-11-09, § 57, att föreslå 
kommunledningsutskottet att motionen ska anses besvarad under 
förutsättning att kommunledningsutskottet uppdrar berörda förvaltningar i 
enlighet med föreslagen utredningsprocess. 
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KU § 166     DNR:  KU.2020.81  
 
 
 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Föreslagen utredningsprocess ovan godkänns. 
 
ÖSK och Högsby Bostads AB (HBAB) får i uppdrag att tillsammans med 
miljö- och bygg, KLT/Region Kalmar och Trafikverket agera utifrån punkt 
1-4 enligt förslagen i beredningen av motionen. 
 
Motionen överlämnas till budgetberedning för kommande års budgetarbete. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Kristdemokraterna  
Protokoll 2020-05-12 - KU § 70 
Beslut FD 2020-11-09Motion angående trafiksituationen vid resecentrum i 
Högsby.docx 
Tjänsteskrivelse Trafiksituation resecentrum Högsby.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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KU § 167     DNR:  KU.2020.82  
 
 
 
Motion om säkerhet vid Fröviskolans busshållplats Högsby  
Kristdemokraterna inkom 2020-02-25 med en motion om att ett staket sätts 
upp så att den bilparkering som finns i anslutning till bussfickan vid 
Fröviskolan stängs av. Vidare vill man att barn som ska hämtas eller 
lämnas hänvisas till parkering vid Fröviskolans sporthall och att endast 
yrkestrafik har tillträde till bussfickan.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-05-12, § 69, att uppdra åt Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) att bereda motionen. 
 
Beredning av motion 
Aktuell yta som i motionen pekas ut som bilparkering är i teorin en 
påkörningsfil för att bussarna säkert ska kunna ansluta till riksväg 34 vid 
körning söderut. En avstängning av ytan är av ovanstående anledning alltså 
inte aktuell. Aktuell sträcka av riksväg 34 är huvudled vilket alltså innebär 
att det är parkeringsförbud på denna yta idag.  
 
Det är heller inte aktuellt att hänvisa hämtning och lämning av barn till 
parkeringen vid Fröviskolans sporthall. Sådan hämtning och lämning ska 
ske på den trafiksäkra ytan som anlades för ett par år sedan längs skolan 
parallellt med riksväg 37 mot Växjö. Där finns också en parkering på andra 
sidan riksvägen där längre stopp kan ske vid hämtning och lämning. 
 
Förbundsdirektionen beslutade 2020-11-09, § 56, att föreslå 
kommunledningsutskottet att motionen ska avslås med hänvisning till 
redovisad beredning av motionen. 
 
Hämtning och lämning av barn ska ske på den trafiksäkra ytan som finns 
anlagd. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Hämtning och lämning av barn ska ske på den trafiksäkra ytan som finns 
anlagd. 
 
Med hänvisning till framtagen beredning avslås därmed motionen. 
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Beslutsunderlag 
Motion från Kristdemokraterna 
Protokoll 2020-05-12 - KU § 69 
Beslut FD 2020-11-09Motion Fröviskolans busshållplats.docx 
Tjänsteskrivelse Fröviskolans busshållplats.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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Motion om återbruk av föremål och textilier  
Socialdemokraterna inkom 2020-11-09 med en motion om att Högsby 
kommun tar initiativ till uppförande av en station vid Kolsrum för återbruk 
av föremål och textilier.  
 
En förhandsbedömning är framtagen.  
 
I kommunens avfallsplan, antagen av KF 2014-11-03 framgår under 
Målområde 1 - Förebygga/minimera avfall, punkt 2; Ge invånarna 
möjlighet att lämna användbara saker till återbruk på ÅVC.  
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) har tagit initiativ till att 
genomföra detta och i Hultsfreds kommun finns ett fungerande samarbete 
med en organisation kring detta. I Högsby kommun avböjde tillfrågade 
organisationer vid det tillfället. ÖSK har för avsikt att återkomma med 
förfrågningar för att få till stånd en liknande verksamhet i Högsby 
kommun.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen avslå motionen då 
intentionen i motionen redan är beslutad i kommunfullmäktige i 
kommunens avfallsplan.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S 
Principskiss motioner återbruk.pdf 
Tjänsteutlåtande KS  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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Avslut av medlemskap i Sveriges Ekokommuner  
Föreningen Sveriges Ekokommuner (SEKOM) är en frivillig 
samarbetsorganisation för kommuner, landsting och regioner i form av en 
ideell förening för hantering av gemensamma strategiska frågor av 
betydelse för en långsiktig hållbar utveckling.  
 
Högsby kommunfullmäktige beslutade 2017-11-06, § 156, att ansöka om 
medlemskap i föreningen Sveriges Ekokommuner. 
 
Enligt stadgar för Föreningen Sveriges Ekokommuner, under rubriken 
Medlemskapets upphörande, § 20, står det bland annat att "Medlem kan 
utträda ur föreningen endast efter beslut i styrelsen eller fullmäktige. 
Beslutet skall skriftligen anmälas till föreningens styrelse, senast 30 juni, 
och träder i kraft först året därpå." 
 
Förslag föreligger att Högsby kommun avslutar sitt medlemskap. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Högsby kommun avslutar sitt medlemskap från och med 2021. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2017-11-06 - KF § 156.docx 
Stadgar för Föreningen Sveriges Ekokommuner.pdf  
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Investeringsäskanden som påverkar HBAB 2022  
Enligt tidplanen för budgetarbetet ska utskottens/nämndernas 
investeringsäskanden för 2022 och som påverkar Högsby Bostads AB 
(HBAB) (fastigheter) vara beslutade i respektive utskott/nämnd och 
inlämnade till HBAB alternativt ekonomiavdelning den 11 december.  
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-11-04, § 155, att 4,5 mkr ska 
avsättas i investeringsbudget för 2022 avseende ny räddningsstation i 
Fagerhult. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet har inga ytterligare förslag utan, beslutet från 
2020-11-04 vidimeras. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-11-04 - KU § 155 
Tjänsteutlåtande Utskott 
Investeringsförslag skattefinansierat 2021 ver Kommunstyrelsen, Alliansen 
20200526.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomichefen 
Ekonom
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Utvärdering av beslutet från 2019-06-10 om fasta och rörliga arvoden 
2019-2020  
Kommunfullmäktige beslutade 2019-06-10, § 90 godkänna ett nytt förslag 
till fasta arvoden för 2019. Det nya förslaget innebar att vice ordföringarna 
i utskotten får ett fast månadsarvode samt att det nya förslaget skulle gälla 
från och med 1 juli 2019 och fram till 31 december 2020. Därefter ska en 
utvärdering göras och reglementet för ersättningar ska ses över. 
 
En ekonomisk redovisning har tagits fram. Av den framgår det att 
kostnaderna för arvode har ökat med cirka 500 000 kronor på årsbasis. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-20, § 174, att förslå 
kommunfullmäktige att godkänna redovisningen samt att reglementet för 
förtroendevaldas ersättningar ska revideras av en parlamentarisk grupp 
under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om fortsatt fast arvode 
till viceordförandena i utskotten. 
 
Vid kommunstyrelsens möte 2020-10-26, § 187 önskade Heléne 
Danielsson (KD) ett förtydligande av redovisningen, blir det en halv miljon 
kronor i vinst om det fasta arvodet till vice ordförandena tas bort? Heléne 
Danielsson (KD) yrkade att det fasta arvodet till vice ordförandena tas bort 
från och med 2021-01-01. 
 
Kommunstyrelsen beslutade föreslå kommunfullmäktige att de fasta 
arvodena till vice ordförandena upphör 2020-12-31 . 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-09, § 152 att återremittera ärendet 
för framtagande av ytterligare ekonomisk redovisning, så det tydligare 
framgår vad de verkliga kostnadsökningarna varit. 
 
En ny ekonomisk redovisning är framtagen, där framgår att den exakta 
kostnadsökningen blir 373 292 kronor. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Redovisningen godkänns. 
 
En parlamentarisk grupp utses med uppgift att revidera reglerna för 
ersättning till förtroendevalda. Särskilt ska beaktas nyheterna i 
Kommunallagen om råden, utreda vad som ska ingå i ordförande- och 
eventuellt viceordförandearvodet samt ta fram arbetsbeskrivningar för 
desamma. 
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KU § 171     DNR:  KU.2018.238  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2020-11-09 - KF § 152 
Analys arvoden mellan 2018 och 2020 inkl kontospe.pdf  
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KU § 172     DNR:  KU.2020.270  
 
 
 
 Revisionsrapport granskning av specialdestinerade statsbidrag  
Ärendebeskrivning 
Kommunens revisorer har låtit PwC genomföra en granskning av hur 
kommunstyrelsen hanterar specialdestinerade statsbidrag. Revisorerna 
begär svar på planerade åtgärder senast den 31 januari.  
 
Såväl sociala utskottet som utbildningsutskottet behöver hantera de 
synpunkter som framgår av rapporten, samt lämna förslag till vilka åtgärder 
de föreslår. För att kommunstyrelsen ska hinna behandla detta ärende begär 
kommunstyrelsen anstånd att inkomma med svar till revisorerna senast 31 
mars 2021.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet begär förlängd svarstid till 31 mars 2021 till 
kommunens revisorer gällande granskning av specialdestinerade 
statsbidrag.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Missiv ang rapport om granskning av hantering av specialdestinerade statsbidrag 
Revisionsrapport granskning av statsbidrag Högsby kommun.pdf 
Tjänsteutlåtande Utskott  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Revisionen 
SU 
UU
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KU § 173     DNR:  KU.2018.210  
 
 
 
Omorganisation Näringsliv, Arbetsmarknad, Integration och Turism  
Innan flyktingvågen 2015 var arbetsmarknadsfrågor och 
flyktingsamordning organiserat under sociala utskottet. Näringslivsfrågorna 
och turismfrågorna var organiserade under kommunledningsutskottet.  
 
2016 överflyttades arbetsmarknadsfrågor och flyktingsamordningen till 
kommunledningsutskottet. Samtidigt tillfördes 2 250 tkr från PUT-
schablonen. Benämningen flyktingsamordning ändras till integration. 
 
2019 genomfördes en omorganisation där näringsliv, arbetsmarknad, 
integration och turism bildade en egen enhet under 
kommunledningsutskottet.  
 
I konsekvensbeskrivningen inför budget 2021 konstaterades att 
flyktingmottagningen minskat i sådan utsträckning att intäkten från PUT-
schablonen på 4 450 tkr inte längre kan påräknas 2021. Detta innebär att 4 
tjänster och 5 bidragsanställningar samt hyreskostnad och övriga kostnader 
behöver avvecklas 2021.  
 
För att möta de ekonomiska förutsättningarna flyttas integrationsfrågorna 
tillbaka till sociala utskottet. Enheten för näringsliv och arbetsmarknad 
bibehålls inom kommunledningsutskottet. Turismfrågor i bemärkelsen 
besöksnäring blir ingen egen verksamhet, utan inkluderas till mindre del i 
näringslivsarbetet. Turismfrågor i bemärkelsen hänvisning av turister till 
besöksmål i kommunen handläggs som tidigare av kultur och fritid.  
 
Omorganisationen ska gälla från 2021-03-01.  
 
Synpunkter under kommunledningsutskottets möte 
Anders Svensson (M) anser att en ny näringslivsstrategi behöver tas fram. 
 
William Vitikainen, chef för kommunledningskontoret, beskriver hur 
arbetet med näringlivsfrågorna är tänkt att hanteras under början av 2021. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att omorganisation 
inom näringsliv, arbetsmarknad, integration och turism genomförs  
2021-03-01. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KS 2020-12-08   
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KU § 174     DNR:  KU.2020.302  
 
 
 
Utdelning ur Syskonen Johanssons Stiftelse till föreningar i Grönskåra 
för år 2020  
Styrelsen för Syskonen Johanssons Stiftelse har beslutat om bidrag på  
38 382 kronor till Hembygdsföreningen Isabogården och bidrag på 38 382 
kronor till Grönskåra Nya Samhällsförening.  
 
Syskonen Johanssons stiftelse föreslår att kommunfullmäktige i Högsby 
fastställer utdelningen enligt styrelsens förslag. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Utdelning ur Syskonen Johanssons Stiftelse om 38 382 kronor till 
Hembygdsföreningen Isabogården och 38 382 kronor till Grönskåra Nya 
Samhällsförening fastställs.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Följebrev, protokoll, ansökningar från föreningar i Grönskåra  
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Plan för uppföljning och insyn av verksamhet som utförs av privata 
utförare   
Kommuner får enligt 10 kap 1 § kommunallagen (2017:725) lämna över 
verksamhet till privata utförare. 
 
Enligt 5 kap 3 § kommunallagen ska kommunfullmäktige för varje 
mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för verksamheter 
som utförs av privata utförare. Syftet med bestämmelsen är att förbättra 
uppföljning och kontroll av privata utförare samt öka allmänhetens insyn i 
privata utförares verksamhet. 
 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) ansvarar för att säkerställa 
att privata utförare inom direktionens ansvarsområde bedriver verksamhet 
enligt de lagar, förordningar och föreskrifter som gäller eller kan komma att 
gälla för verksamheten. 
 
Kommunfullmäktige i Hultsfreds kommun har enligt beslut KF § 39/2020, 
beslutat att samtliga nämnder, styrelser och direktion ska revidera sina 
uppföljningsplaner utifrån den generella planen och programmet samt 
meddela komunfullmäktige efter fastställande.  
 
Förbundsdirektionen för ÖSK beslutade 2020-11-09, § 49, att godkänna 
uppföljningsplanen som redovisats.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunledningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att godkänna 
uppföljningsplanen för ÖSK. 
 
 
Beslutsunderlag 
Beslut FD 2020-11-09Plan för uppföljning och insyn av verksamhet som utförs av 
privata utförare.docx 
Plan årlig uppföljning.pdf 
kf beslut 2020-05-25  verksamhet som utförs av privata utförare.pdf  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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Upphandling av rotposter, gallring och leveransvirke  
Kommunens skogsförvaltare informerar bland annat om: 
 

 Upphandlingsresultat för rotposter på Hanåsa 15:1, gallring 
avseende ca 40 ha, och leveransvirke. 

 Plan för 2021 
 

Synpunkt under kommunledningsutskottets möte 
Kommunledningsutskottets ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) 
framför synpunkt på att motionsspåret i Aboda Klint bör ses över då det 
finns många döda träd på grund av granbarkborreangrepp i området. 
 
Anders Svensson (M) ställer fråga om skogsbilnätverkets standard. 
Skogsförvaltaren svarar att skogsbilvägarna kring Lilla Hanåsa kommer att 
förbättras under 2021 i och med kommande gallring. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Vidas anbud för rotposter antas. 
 
Sydveds anbud för gallring antas. 
 
Sydveds anbud för leveransvirke antas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Skogsförvaltaren 
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